

**1944****The Truth about the Events in Xinjiang****Citation:**

"The Truth about the Events in Xinjiang", 1944, Wilson Center Digital Archive, RGASPI f.17, op.128, d. 824, l. 404-410. Obtained by Jamil Hasanli and translated by Gary Goldberg. <https://wilson-center-digital-archive.dvincitest.com/document/121823>

**Summary:**

An anonymous report on Soviet-Guomindang relations in Xinjiang, and political developments in Xinjiang since 1933.

**Credits:**

This document was made possible with support from MacArthur Foundation

**Original Language:**

Russian

**Contents:**

Original Scan

Translation - English

Правда о событиях в Синьцзяне.

6 (185) 404

Советский Союз доказал, что он будет сотрудничать с Чунцином только в том случае, если Чунцин <sup>о</sup>кажет его подлинное желание к такому сотрудничеству, и что он, Советский Союз решительно не намеревается вмешиваться во внутренние дела Китая. Наиболее, может быть, примером такой позиции Советского Союза являются примечательные и высоко драматические события в провинции Синьцзян, в течение 1942 и 1943 г.г. Столетиями экономическая жизнь Синьцзяна, отделенного от остального Китая тысячами миль полу-пустыни, зависела от торговли с Россией. Активное советское влияние в Синьцзяне, началось, однако, лишь в начале тридцатых годов, когда Советские воины помогали губернатору Шен Ши-цаю, подавлению ряда внутренних мятежей, подстрекаемых мусульманским лидом Ма Чун-инь. Многие обозреватели расценивают эту военную помощь, как доказательство того, что Советский Союз настойчиво пытался аннексировать Синьцзян, но их мнение опровергается тем фактом, что все эти беспорядки в Синьцзяне произошли вскоре после вторжения Японии в Манчжурию, и что направлением японской кампании было расширить контроль Японии над Северным Китаем, внутренней Монголией и Синьцзяном, доводя его до советской границы и русском Туркестане. Преподанными решимости воспрепятствовать провинциализму японцев в Синьцзяне, Советский Союз, вслед первоначальной военной помощи Шен Ши-цаю, <sup>создал</sup> ~~предложил~~ предложил оказывать ему экономическую и техническую помощь и осуществлять объединенных китайско-советских предприятий. Между советской тор-

т водить  
оп  
онрк оп  
оп  
/ек  
оп  
- 8-7/  
оп  
внежданно  
нрб  
оп - 8-7/  
оп  
онрк оп/  
внешней"  
IV. IS то

405

★

государственной - Союзторгом и провинциальным правительством  
были заключены торговые соглашения, включающие в себе .....  
заимы, и в Синьцзян из Советского Союза был направлен ряд специали-  
стов на работу в качестве технических советников в области образова-  
ния, здравоохранения, сельского хозяйства, транспорта и промышленности.  
В течение десятилетнего периода - 1933 - 1943 г.г. Синьцзян был одним  
из самых передовых провинций в Китае по экономическому развитию, си-  
стеме народного образования и демократическому характеру его правитель-  
ства. Губернатор Шен Ши-цай, оставив за собой, как главный Анти-импе-  
риалистического общества, полный контроль над всей политической и интел-  
лектуальной жизнью провинции, и китайской компартии не было разрешено существовать  
как массовой политической организации, или проводить ее пропагандно-  
скую работу в Синьцзяне. Однако, многие видные деятели в Синьцзяне были  
коммунистами, включая брата Шен Ши-цай, генерала Шен Ши-чи, командующего  
синьцзянскими войсками. Губернатор работал в тесном сотрудничестве с  
ними, также как со всеми народными организациями, развивавшимися в про-  
винции. Является фактом, что Шен Ши-цай обращался с просьбой о приеме  
в члены Коммунистической партии, но достаточно странным является то,  
что он обращался за этим не к китайским коммунистам, но в Коминтерн. Когда  
ему сообщили, что он должен обратиться со своей просьбой в Компар-  
тию Китая, он не предпринял каких-либо дальнейших действий в этом на-  
правлении. Весь этот период китайское правительство наблюдало за разви-  
тием Синьцзяна с величайшей подозрительностью и оказывало сильное да-  
вление на Шен Ши-цай, чтобы заставить его повернуться против Советского  
Союза. В течение значительного периода времени, Шен Ши-цай, установив  
этот факт, что экономическое благосостояние Синьцзяна столетиями разви-  
лось от дружественных отношений с Россией, игнорировал эти моменты.  
Но весной 1942 года, когда японские армии продвинулись через Совет-  
ский Союз и Сталинграду, и многие военные обозреватели предсказывали

406

-3-

ли неминуемый крах Советского Союза, Шен Ши-цай, очевидно, решил, что в виду возможности поражения России, было бы желательным укрепить его отношения с Чунцином, и поэтому настойчиво призывал генералу Шен Ши-чи удалить русских советников и других советских граждан из Синьцзяна. Его брат отказался подчиниться этому приказу, и его отказ был поддержан всем кабинетом. Достоверно известно, что теща Шен Ши-цай и его ближайший советник, потребовал после этого, чтобы Шен Ши-цай убил своего брата. Но поскольку на семейном совете Шен Ши-цай не мог заставить себя привести в исполнение это убийство, его теща вышла с генералом Шен Ши-чи во двор и там застрелила его. Это послужило сигналом к пресловутой антисоветской кампания, которая приписывала это убийство "заговорщикам из числа советских граждан". Вскоре за этим последовало суд по обвинению в убийстве своего мужа, была казнена мадам Шен Ши-чи. Для иностранцев, чунцинские пропагандисты распространяли сведения о том, что мадам Шен Ши-чи была русская, и что она являлась центром организации советских заговорщиков. В действительности, однако, она была не русской, а китайка, и кроме того она не принимала никакого участия во внутренних делах Синьцзяна; она просто являлась козлом отпущения.

Затем последовала серия замечательных поездок между Чунцином и Дихуа, столицей Синьцзяна, поскольку китайское правительство быстро оценило благоприятную обстановку для установления своего контроля над Синьцзяном. В мае 1942 года, генерал Чжу Шао-ли, командующий 8 военной дивизией войной, куда входит Синьцзян, посетил Дихуа для упрочения обстановки. 4 июля он вернулся, сопровождаемый делегацией, в составе которой находились ген. Мао Виль-шу, ген. Ли Чун-у и д-р Вань Вень-хао, министр экономики. Эта группа, хотя и была предана гласности, как сообщают, поставила перед собой двойную задачу - установить в Синьцзяне власть ГМ и полностью оторвать Шен Ши-цай от Советского Союза. В конце августа 1942 года в Дихуа посетила другая делегация из Чунцина, которая с собой

408

4

и торжественно возвести о входе Суньцзяна в лого ГМД. Эта вторая делегация включала в себе мадам Чан Кай-ши, ген. Чэу Шао-линя, ген. Мао Пинь-шу, Линь Хэн-цао, вице-министра политбюро Военного Комитета и Чэу Сен-у, специально уполномоченного по иностранным делам в Дикхуа. Справедливо такой внезапной антисоветской *оркестрации* Суньцзяна, остается однако проблемой, если не допустить, что победа националов ободрила китайское правительство на ликвидации советского влияния. Примечательно, что 28 августа 1942 года, за день до приезда мадам Чан Кай-ши, был издан приказ о массовых арестах коммунистов и *клубов* и что после ее *оркестрации* материалы от "суде" над мадам Шен Ши-чи были посланы в Чунцин, где было объявлено о раскрытии "коммунистического заговора", в целях передачи Суньцзяна Советскому Союзу. Можно узнать здесь, что произошло, как бы не меньшей мере, пять месяцев до того, как сообщение об этом "опасном заговоре", якобы раскрытом на суде над мадам Шен Ши-чи, достигло китайского правительства - факт, который доказывает, что идея "коммунистического заговора" в связи с убийством Шен Ши-чи не возникла до тех пор, пока различные чунцинские делегации не посетили Дикхуа. Наиболее громким звучанием завершением всей этой истории было официальное заявление о смерти Шен Ши-чи, опубликованное в Чунцине 15 декабря 1942 года, где заявлялось, что убийство является результатом "политического заговора предателей", имевшего целью подрыв "единой войны-сопротивления нашей страны" и добавлялось, что в признании выдающейся службы ген. Шен Ши-чи его стране, он посмертно повышается *в* чине до ранга генерал-лейтенанта и телу его устраиваются пышные официальные похороны.

В течение зимы и весны 1943 года китайские власти в Суньцзяне продолжали вести их дрянную антисоветскую политику и в апреле, волею Центрального правительства под командой ген. Ху Цзунь-чана были посланы в Суньцзян, вместе с самолетами и тяжелыми полевыми орудиями, оче-

408

5

видно в целом, что вопреки разгрому под Сталинградом, летнее наступление немцев даст Китаю возможность безопасно выказывать провокационным образом свою силу Советскому Союзу. Между прочим, многие из числа китайских войск, вошедших в Синьцзян, в то же время находились под впечатлением, что они идут сражаться против Советского Союза.

Одним из <sup>исходов</sup> ~~результатов~~ и подробному изложению синьцзянской истории является то, что эти подробности иллюстрируют непримиримо антисоветскую позицию чунцинского режима. Но самым главным является последствием этой истории, а именно действия предпринятые Советским Союзом, в ответ на разнузданную китайскую провокацию. Если бы, как многие считают, Советский Союз был бы действительно заинтересован во вмешательстве в дела других стран, это был бы поистине идеальный случай, для целого ряда протестов против необоснованного обвинения в "коммунистическом заговоре, против китайского единства" и преследования советских граждан в Синьцзяне. В действительности, однако, Советское правительство заняло противоположную позицию. В начале мая 1948 года оно известило Чунцину о его намерении отозвать не только небольшие отряды советских войск, расположенных в Хами, но также всех советских экспертов из советников и вывезти все советские промышленные и экономические предприятия из Синьцзяна. Советский торговый аппарат был ликвидирован, все советское оборудование, до последней мелочи было вывезено в Советский Союз, и торговля с Россией, от которой столетиями зависела экономическая жизнь Синьцзяна фактически сошла на нет. Для советского решения уйти из Синьцзяна имелось две причины: 1- тот факт, что уже не было больше опасения при вхождении туда японцев, и 2- желание показать, что Советский Союз не имел никаких территориальных притязаний в Китае. Кажется очевидным, однако, что Советский Союз не предпринял бы столь решительных шагов, как ухудшение всех экономических отношений с Синьцзяном, если бы это не было сделано, из чувства, что такое действие является единственным путем к предотвращению ~~о-у-у-у-у-у~~

6

и предотвращение открытого конфликта с чунцинским режимом. В данном случае, хотя вопрос и был решен мирным путем, была также продемонстрирована неспособность чунцинского режима работать совместно с его законными соседями, с ущербом от этого для экономического благосостояния народонаселения Синьцзяна.

Решимость Советского Союза не вмешиваться в китайские дела, была вновь выражена комиссаром Иностранных Дел В. М. Молотовым в его интервью с Арнольдом Нельсоном в августе 1944 года, когда этот человек было в Москве на пути в Чунцин. В. М. Молотов напомнил, как Советский Союз помог спасению Чан Кай-ши, когда последний был похищен Чан Сяо-лином в Сиане, путем объявления через ТАСС, этого похищения делом рук пролиентского течения, с самыми плохими последствиями для китайского единства. Он подчеркнул этот инцидент, как доказательство того, что еще так давно в 1936 г. Советский Союз существенно заинтересован в единении китайского единства, под управлением Чан Кай-ши. Он добавил, что вопреки каждому усилию со стороны Советского Союза, китайское правительство не высказывало никакой заинтересованности в улучшении условий жизни, в действительности, отношений между обеими странами. Молотов также подчеркнул тот факт, что Советский Союз не может быть расценен Китаем ответственными за любые внутренние разрывы событий в Китае.

В заключении интервью, он заявил, что Советский Союз доволен видеть США, взявшие руководство, в военном, экономическом и политическом отношениях в Китае, и что до тех пор, пока Чан Кай-ши и чунцинское правительство не покажут изменений в их политике, что они желают улучшить китайско-советские отношения - Советский Союз не намерается сделать первый шаг.

В конце 1943 года, когда разгром нацистской Германии и Японии, казался определенным, чунцинское правительство официально объявлялось дружественным по отношению к Советскому Союзу, как можно

40

7

...смотреть на должностной в Синьцзяне от 19 сентября о г-не Чун  
 Барду, специально уполномоченного по иностранным делам в Синьцзяне.  
 В этой статье, озаглавленной "Обзор будущих советско-китайских отно-  
 шений" г-н У подробно останавливается на объеме совместной ответствен-  
 ности Китая и СССР за "наблюдение" за Японией, за поддержание мира на  
 Дальнем Востоке, на протяженной общей границе между двумя странами,  
 на сильных экономических связях, и закончил ее с призывом к "развитию  
 еще более тесной дружбы".

Высказывания прессы в Чунцине, такие, которые являются дружес-  
 кими, по отношению к Советскому Союзу. 19 сентября, издаваемая на  
 английском языке Чайна Таймс и 22 сентября, печатаемая на английском  
 языке Нейшенел Геральд, помещали передовые, подчеркивающие необходи-  
 мость для более тесного китайско-советского сотрудничества и даже  
 выражающие мнения, что участие СССР в тихоокеанской войне являлось не-  
 обходимым для ускорения полного разгрома военной мощи Японии. Чунцин-  
 ская пресса, однако, хорошо известна за ее способность публиковать за-  
 явления, не имеющие никакой почвы и связи с действительной правитель-  
 ственной политикой. В действительности, в китайской политике не проис-  
 шло никаких сомнений, которые могли бы указывать на какие-либо настоящие  
 намерения улучшить китайско-советские отношения. Отставка ген. Ван И-  
 чи, в августе 1944 года, под предлогом, что он возглавлял антисоветские  
 действия, была разгрома как дружественный акт, по отношению к Совет-  
 скому Союзу. В действительности же однако, как-то явным, что Чунцин про-  
 сто использовал синьцзянский инцидент, как оправдание для себя самого  
 в деле избавления от обладающего достаточной силой, полуавтономного,  
 провинциального правителя. Может быть также отмечено, что Ван И-чи был  
 награжден за его "грубую ошибку" назначением на пост министра сельского  
 хозяйства, что не будет мешать ему оставаться собственником большого количества  
 на южных землях в Синьцзяне и северозападной Сичуэне.



## The Truth about the Events in Xinjiang

The Soviet Union has shown that it will cooperate with Chongqing only in the event that Chongqing displays its genuine desire toward such a cooperation and that it, the Soviet Union, absolutely does not intend to interfere in the internal affairs of China. Possibly, the best examples of such a position of the Soviet Union are the noteworthy and highly dramatic events in the province of Xinjiang in 1942 and 1943. For centuries the economic life of Xinjiang, cut off from the rest of China by thousands of miles of semi-desert, has depended on trade with Russia. Active Soviet influence in Xinjiang, however, only began at the start of the '30s, when Soviet troops helped Governor Sheng Shicai put down a number of internal insurrections incited by Muslim General Ma Zhongying. Many observers assess this military aid as evidence that the Soviet Union is persistently trying to annex Xinjiang, but their opinion is refuted by the fact that these disorders occurred in Xinjiang soon after Japan invaded Manchuria, and that the thrust of the Japanese campaign was to expand Japan's control over North China, Inner Mongolia, and Xinjiang, bringing it to the Soviet border in Russian Turkestan. Firmly resolved to prevent Japanese penetration into Xinjiang, right after initial support to Sheng Shicai, the Soviet Union continued to give him economic and technical aid to joint Chinese-Soviet enterprises which had been created. Trade agreements were concluded between the Soviet trade organization, Sovsin'torg, and the provincial government, including...loans, and a number of specialists were sent to Xinjiang from the Soviet Union to work as technical advisers in the fields of education, health, agriculture, transportation, and industry. During a 10-year period, from 1933 to 1943, Xinjiang was one of the most advanced provinces in China in economic development, the system of public education, and the democratic nature of its government. Governor Sheng Shicai, reserved for himself full control over all political [propaganda] of the province as the chief of the Anti-Imperialist Society, and the Chinese Communist Party was not allowed to exist as a mass political organization or to pursue its propaganda work in Xinjiang. However, many prominent figures in Xinjiang were Communists, including the brother of Sheng Shicai, Sheng Shiji, Commanding General of the Xinjiang forces. The Governor worked in close cooperation with them, as well as with all popular organizations which had developed in the province. It is a fact that Sheng Shicai addressed a request to be accepted as a member of the Communist Party, but it is quite strange that he did not turn to the Chinese Communists for this but to the Comintern. When they informed him that he had to address his request to the Communist Party of China, he took no further action in this direction. During all this period the Chinese government observed the development of Xinjiang with the greatest suspicion and put strong pressure on Sheng Shicai to force him to turn against the Soviet Union. For a considerable period of time Sheng Shicai, having established the fact that for centuries the economic welfare of Xinjiang had depended on friendly relations with Russia, ignored these [notions]. But in the spring of 1942, when the Nazi armies were moving across the Soviet Union toward Stalingrad, and many military observers predicted the inevitable collapse of the Soviet Union, Sheng Shicai decided that it would be desirable to strengthen his relations with Chongqing in view of the possibility of the defeat of Russia, and therefore he unexpectedly ordered General Sheng Shiji to remove the Russian advisers and other Soviet citizens from Xinjiang. His brother refused to obey this order, and his refusal was supported by the entire cabinet. It is known for a fact that after this the father-in-law of Sheng Shicai and his closest adviser demanded that Sheng Shicai kill his own brother. But inasmuch at a family council Sheng Shicai was not able to bring himself to carry out this murder his father-in-law went out in the courtyard with General Shichi and shot him there. This served as a signal for a clearly anti-Soviet campaign, which ascribed this murder "to Soviet citizens who were the conspirators". Madame Sheng Shiji was executed soon after this, charged with the murder of her husband. For foreigners the Chongqing propagandists spread information that Madame Sheng Shiji was Russian, and that she was the center of an organization of Soviet conspirators. In reality, however, she was not a Russian, but a Chinese, and in addition she took no part in the internal affairs of Xinjiang; she was simply a scapegoat.

Then there followed a series of notable trips between Chongqing and Urumqi [Dihua], the capital of Xinjiang, inasmuch as the Chinese government quickly assessed the favorable situation for the establishment of its control over Xinjiang. In May 1942 General Zhu Shaoliang, the Commanding General of the 8th Military Division Zone [SIC], which includes Xinjiang, visited Urumqi to find out the situation. He returned on 4 July accompanied by a delegation including General Mao Wenshu, General He Chingwu [sic], and Doctor Wang Wenhao, Minister of the Economy. This group, although its actions were not made public, as they report, had a dual goal, to establish GMD [KMT] authority in Xinjiang, and to completely tear Sheng Shicai away from the Soviet Union. At the end of August 1942 another delegation from Chongqing visited Urumqi, which announced Xinjiang's entry into the GMD zone with great ceremony. This second delegation included Madam Jiang Jieshi [Chiang Kai-shek], General Zhu Shaoliang, General Mao Wenshu, Lun Hencao [sic], Vice Minister of the Politburo of the Military Committee, and Zhu Xingwu [sic], the official representative for foreign affairs in Urumqi. The justification for such a sudden anti-Soviet orientation of Xinjiang remains a problem, however, if one does not assume that a Nazi victory [would] encourage the Chinese government to eliminate Soviet influence. It is notable that on 28 August 1942, the day before the arrival of Madame Jiang Jieshi, an order was issued for mass arrests of Communists and "leftists", and that after her departure the materials from the "trial" of Madame Sheng Shiji [Chen Xiuying] were sent to Chongqing, where the discovery of a "Communist plot" was announced, the goal of which was to hand over Xinjiang to the Soviet Union. One can point here what happened, as at least five months passed before the report of the "dangerous plot" allegedly discovered at the trial of Madame Sheng Shiji reached the Chinese government, a fact which shows that the idea of a "Communist plot" in connection with the murder of Sheng Shiji did not arise until various Chongqing delegations had visited Urumqi. What sounded most ironic was the conclusion of all this, which was the official statement about the death of Sheng Shiji, published in Xinjiang ribao [Xinjiang Daily] on 15 December 1942, where it was stated that the murder was the result of a "political conspiracy of traitors" which had the goal of undermining the "united war of resistance of our country", and added that in recognition of the outstanding service of Gen. Sheng Shiji to his country he was being posthumously promoted to the rank of lieutenant general and his body was being given a fancy official funeral.

During the winter and spring of 1943 the Chinese authorities in Xinjiang did not pursue their other [druyu - SIC] anti-Soviet policy, and in April troops of the Central government under the command of General Hu Zongnan were sent to Xinjiang along with aircraft and heavy field guns, obviously in the expectation that in spite of the defeat at Stalingrad the summer Nazi offensive would give China the opportunity to safely show its strength to the Soviet Union in a provocatively manner. By the way, many of the Chinese troops which went to Xinjiang were at the same time under the impression that they were going to fight the Soviet Union.

One of the reasons for the detailed exposition of Xinjiang history is that these details illustrate the uncompromising anti-Soviet position of the Chongqing regime. But the consequences of this history, namely the actions undertaken by the Soviet Union in response to unbridled Chinese provocation, are the main thing. If, as many insist, the Soviet Union was actually interested in interfering in the affairs of other countries, this would indeed be an ideal case for a whole series of protests against the unjustified accusation of a "Communist plot against Chinese unity" and the persecutions of Soviet citizens in Xinjiang. In reality, however, the Soviet government has taken the opposition position. At the beginning of May 1943 it informed Chongqing about its intention to recall not only the small forces of Soviet troops quartered in Hami, but also all the Soviet experts [and] advisers, and to remove all Soviet industrial and economic enterprises from Xinjiang. Sovsin'torg was liquidated, all Soviet equipment was shipped back to the Soviet Union down to the smallest item, and trade with Russia, on which the economic life of Xinjiang has depended for centuries, has actually dropped to nothing. There were two reasons for the Soviet decision to leave Xinjiang: the first is the fact that there was no more danger of the

Japanese penetrating there and, second, was a desire to show that the Soviet Union had no territorial ambitions in China. However, it seems obvious that the Soviet Union would not have taken such decisive steps as a worsening of all economic relations with Xinjiang if this were not done from a feeling that such an action was the only way to avert an open conflict with the Chongqing regime. In this case, although the issue was also decided peacefully, the Chongqing regime's inability to work together with its great [one word unreadable] neighbor was also demonstrated, with the loss from this to the economic welfare of the population of Xinjiang.

The determination of the Soviet Union not to interfere in Chinese affairs was again expressed by V. M. Molotov, Commissar of Foreign Affairs, in his interview with Arnold Nelson in August 1944 when this letter was in Moscow on the way to Chongqing. V. M. Molotov reminded [him] how the Soviet Union was able to save Jiang Jieshi when the latter was kidnapped by Zhang Xueliang in Xian by an announcement through TASS that this kidnapping was the work of a pro-Japanese movement with the very worst consequences for Chinese unity. He stressed this incident as evidence, [considering] that long ago in 1936 the Soviet Union was substantially interested in [the preservation] of Chinese unity under the rule of Jiang Jieshi. He added that in spite of every effort of the Soviet Union the Chinese government had not expressed any interest in the improvement of relations between both countries, which have actually worsened. Molotov also stressed the fact that the Soviet Union cannot be [viewed as] responsible for any domestic course of events in China.

At the end of the interview he declared that the Soviet Union was satisfied to see the US, having taken leadership both in military, economic, and political relations with China, and that the Soviet Union does not intend to make the first step until Jiang Jieshi and the Chongqing government exhibit changes in their policy that they desire an improvement of Chinese-Soviet relations.

At the end of 1943, when the defeat of Nazi Germany and Japan seemed definite, the Chongqing government [decided] to seem friendly to the Soviet Union, as one can see in the article by Zhu Xingwu, the specially authorized representative for foreign affairs in Xinjiang, which appeared in Xinhua ribao [Xinhua Daily] on 10 October. In this article, entitled "A Survey of Future Soviet-Chinese Relations", Zhu Xingwu dwelt in detail on the amount of the joint responsibility of China and the USSR for "watching" Japan, for keeping the peace in the Far East along the common border between the two countries, and on the strong economic ties, and ended it with a call for "the development of a still closer friendship".

The press statements in Chongqing are those which are friendly toward the Soviet Union. On 19 September, published in China Times in [Chinese] and on 22 September, the National Herald printed in English, placed editorials stressing the need for closer Chinese-Soviet cooperation, and even expression the opinion that the participation of the USSR in the Pacific Ocean war is necessary to speed up the complete defeat of the military power of Japan. The Chongqing press, however, is well known for its ability to publish statements having no grounds and a connection with actual government policy. In reality, no doubts have been produced in Chinese policy which might indicate any sincere intentions to improve Chinese-Soviet relations. The retirement of General Sheng Shicai in August 1944 under the pretext that he headed anti-Soviet [groups] was staged as a friendly act toward the Soviet Union. In reality, however, it seems clear that Chongqing simply used the Xinjiang incident as justification for itself as deliverance from the power he had as a semi-autonomous provincial ruler. It might also be noted that Sheng Shicai was awarded for his "gross mistake", appointed to the post of Minister of Agriculture [and Forestry], and it will not prevent him from remaining the owner of a great quantity of pasture land in Xinjiang and northwest [one unreadable place name].